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Sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-05-17 

 
 

Kommunala tillgänglighetsrådet 
Plats och tid Stadshuset, lokal: Stor-Räbben, f d AU-rummet klockan 08:30 – 12:00             

Beslutande Sven-Gösta Pettersson, ordförande 
Ingrid Nilsson, ersättare för Marianne Hedkvist, FSN 
Louise Mörk, KS 
Marie Rönnholm, SBN 
Monica Nyman Björklund, HRF 
Karin Sundbaum, Anhörigföreningen i Piteå 
Maria Eriksdotter, Piteå älvdal Neuro 
Thomas Hedlund, Piteå älvdal Neuro 
Ylva Sundkvist, FRP 
Elisabeth Lindberg, K&F 
 
Samt två skrivtolkar: Inger Torikka och Eva Flygare 
 

 
Övriga deltagande 

 
Eva Börjesson Öman, socialchef 
Gun-Britt Wiksten, sekreterare 
 
 
Tillgänglighetsansvarig: Ingen närvarande 

Utses att justera 
 

Monica Nyman Björklund, HRF 

Justeringens plats och tid  
Underskrifter Sekreterare  Paragrafer § 14 - 25 
  Gun-Britt Wiksten 

 
 

 Ordförande   
  Sven-Gösta Pettersson  

 Justerande Monica Nyman Björklund, HRF  
    

Anslag/Bevis 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ  Kommunala tillgänglighetsrådet  
Sammanträdesdatum  2024-05-17  
Anslags uppsät-
tande 

  Anslags 
nedtagande       

Förvaringsplats 
för protokollet 

 Socialtjänsten 
    
Underskrift    
 
 

 
 

          Utdragsbestyrkande 
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KTR § 14 
Mötet öppnas 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande förklarar mötet öppnat. 
 
______ 
 
 
KTR § 15 
Fastställer dagordning 
Dagordningen fastställes.  
 
________ 
 
 
KTR § 16 
Val av justerare 
Till justerare utses Monica Nyman Björklund, HRF 
 
________  
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KTR § 17 
Föregående protokoll 
Föregående protokoll från den 29 februari 2024 gicks igenom och lades till handling-
arna.  
 
______ 
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KTR § 18 
Vad är på gång i kommunen? 
Punkten uteblev. 
 
______ 
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KTR § 19 
Frågor från Piteå Funktionsrätt Centrum 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar Elice Ökvist, avd chef, utb förvaltningen, 
välkommen. 
 
Evakuering vid brand i grundskolor 
 
• Hur ofta sker övningar? 

Enligt riktlinjer ska det ske årligen, varje höst vid skolstarten. Alla personal ska 
vara med. Räddningstjänsten är tillsynsmyndighet. Brandskyddsombuden gör 
brandskyddsronder två gånger per år och som dokumenteras.  
 

• Vet all personal hur och vad de ska göra med tanke på stor personalomsättning  
 på en hel del ställen? 
 Det är introduktion till all ny personal varje höst. 
 
• Är samtliga nödutgångar fria och är det lätt att ta sig ut där med hjälp av olika slag? 

Alla nödutgångar ska vara skyltade, det är fastighetskontoret som ser över det.  
Säkerhet vid brand, viktigt med bra kontroll. 
 

• Finns det ramper ned till marken från alla uteplatser? 
Ja, fastighetskontoret ansvarar. 
 

• Snöskottning utanför nödutgångar? 
Fastighetskontoret sköter snöskottningen, det är våra rutiner.  
 
Skolan har kontinuerlig dialog med räddningstjänsten, de utbildar, och har 
övningar tillsammans med räddningstjänsten och polisen. Gjort övningar på hög-
stadieskolor och grundskolor. För att försäkra sig om att inga elever är kvar på  
toaletten eller övriga utrymmen om larmet går, så går alltid någon ur personalen 
igenom dessa utrymmen. 

 
Maria Eriksdotter, Piteå älvdal Neuro undrar om personalen har hörselkåpor när  
de ska genomsöka lokaler för det är väldigt högt ljud när larmet är igång? 
 
Beslut: Elice säger att det har de inte, men att hon tar med sig synpunkten om 
hörselkåpor. 
 
______ 
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KTR § 19, forts 
Frågor från Piteå Funktionsrätt Centrum 
Norrbyskolans projekt för barn med NPF-diagnos 
 
• Elice berättar att skolan har haft en samverkansdag med socialtjänsten, kyrkan och 

kultur- och fritid. Norrbyskolan har fått mycket medial uppmärksamhet för ”Växt-
huset” där elever med neuropsykiatriska funktionsnedsättningar, NPF får en chans att 
verkligen lyckas med sina studier. 

 
Många skolor i Piteå har lärstudios, särskild undervisningsgrupp enligt skollagen, 
det ger elever möjlighet att få undervisning i ett mindre sammanhang. Specialpe-
dagogiska skolmyndigheten, SPSM kan ge information om olika funktionsned-
sättningar och vilket stöd SPSM kan erbjuda de som arbetar inom förskola, skola, 
gymnasium och vuxenutbildning. Grundläggande för skolan är att skolan och 
klassrummet ska vara till för så många elever som möjligt, att de kan vistas i 
samma rum. Alla barn är unika, det är så specifikt.  

 
Karin Sundbaum, Anhörigföreningen i Piteå undrar om anpassade läromedel 
beställs i god tid i förväg så det finns på plats när eleven börjar? 
 
Beslut: Elice tar med sig frågan till de berörda om beställning av anpassade 
läromedel. 
 
______ 
 
 
Fråga från Astma- och allergiföreningen 
 
* Hur/vad gör skolorna för att underlätta för elever med pollenallergier? 

De här eleverna har medicin, egenvård. Skolan är då skyldig att ge medicin till 
eleven under skoltid. 
 

______ 
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KTR § 19, forts 
Frågor från Piteå Funktionsrätt Centrum 
Marie Rönnholm, SBN har fått svar från Micael Kemi, avd chef, gatu. 
 
Färdtjänsten  
* Hur går det med utredningen? 
Svar: Utredningen går framåt, har träffat Piteå taxi och vi ska även planera in en träff 
med socialtjänsten. Vi hoppas kunna presentera ett underlag till politiken innan somma-
ren. 
 
* Blir det någon förändring? 
Svar: Politiken måste besluta om en förändring, vi kommer att ta fram underlaget. 
 
Avvikelser som lämnas in angående färdtjänsten 
* Vad händer med avvikelser som lämnas in? 
Svar: Det finns särskild personal på länstrafikens beställningscentral som bland annat 
hanterar avvikelserna som kommer in. 
 
* Vem får dem? 
Svar: Denne kontaktar transportör eller handläggare när det är något som behöver en 
åtgärd. Om den som rapporterar in en avvikelse vill bli återkopplad så görs detta. 
 
* Uppföljning? 
Svar: Om det är någon särskild avvikelse som behöver diskuteras mer om så tas det 
upp på våra avstämnings/uppföljningsmöten som vi har tillsammans med Regionala 
kollektivtrafikmyndigheten i Norrbotten, RKM och Länstrafiken.   
 
______ 
 
Samvaron 
* Hur blir det med uthyrning av Samvaron till äldre och funktionsnedsatta? 
Svar: Helena Magnusson, avd chef för ord boende säger att de jobbar med frågan om 
vilka lokaler/rum, vilken tid och till vilken kostnad, men inget är klart i dagsläget. 
Beslut om Samvarons framtid tas i juni så vi jobbar även med eventuell förändrad 
verksamhetsinriktning.  
 
______ 
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KTR § 20 
Tillgänglighet 
Maria Eriksdotter, Piteå älvdal Neuro säger att handikapplatserna utanför biblioteket 
blir ofta blockerade eftersom det kan stå stora lastbilar i vägen som lastar av varor. 
 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande uppmanar att anmäla det till kommunen. 
 
______ 
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KTR § 21 
Skrivtolkar medverkar och informerar 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar Inger Torikka och Eva Flygare 
välkomna. 
 
Eva Flygare kommer från Tolkcentralen Region Norrbotten, hon berättar att om du 
har problem att höra i vissa situationer, då har du möjlighet att kostnadsfritt beställa 
skrivtolkning via Tolkcentralen. Det är en rättighet du har enligt Hälso- och sjuk-
vårdslagen (HSL). Eva berättar att de jobbar över hela Norrbottens län, även mycket 
på distans, fyra skrivtolkar och fyra teckenspråkstolkar. De har god tolksed och har 
tystnadsplikt.  
 
Tolk kan beställas till alla vardagliga situationer som till exempel sjukvård, tand-
läkare, familjeangelägenheter och fritid. Går att nå på telefon och e-post finns även 
på 1177. 
 
Så fort man får ett tolkbehov så hör av er till Tolkcentralen, de har en prioordning, 
sådana saker som inte kan vänta som läkarbesök och begravningar. Om du beställer 
tolk, behöver de veta namn, tid, material för mötet, behövs tolk även på raster? 
Har även distanstolkning på sjukhusen, på sjukhusen har de läsplattor som man bo-
kar. Då sitter de någonstans i länet som hör och skickar över texten. Man behöver 
egentligen bara ha en dator. Tolkningen är här och nu, allt som sägs skrivs ner, men 
inte ordagrant. Går inte att få det utskrivet efteråt. Får tolkarna in material innan  
mötet, kan de börja skriva i förväg. Tolkar även Norrbottensteatern, får manus och 
tittar på pjäsen i förväg, och kan börja förarbeta. 
 
Ofta har man en hörsel, men nedsatt, kanske uppfattar vissa saker. Kanske finns en 
slinga i lokalen man är i, men är osäker om hörselslingan ger det fulla stöd jag behö-
ver, då kan man använda tolk för att känna sig trygg. 
 
Marknadsför i mån av tid. Tjänsten har funnits länge, men inte många vet om det. 
Sprid gärna ut det, Eva lämnar broschyrer för utskick där finns kontaktuppgifter och 
hur man går till väga för att beställa tjänsten. 
 
Karin Sundbaum, Anhörigföreningen i Piteå undrar om uppdragen är utanför hem-
met? Eva svarar att de även kan tolka hemma på en middag med vänner och som 
behöver tolk. 
 
Maria Eriksdotter, Piteå älvdal Neuro undrar om tolkhjälp finns i Kiruna också? 
Eva säger att det går att ordna med en laptop. 
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KTR § 21, forts 
Skrivtolkar medverkar och informerar 
Elisabeth Lindberg, K&F undrar om fyra personer täcker behovet? 
 
Eva svarar att det är så olika, ibland räcker inte fyra personer till och ibland är det 
väldigt lugnt. 
 
______ 
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KTR § 22 
Förenings- och förvaltningsstunden 
Samhällsbyggnadsnämnden  
Marie Rönnholm berättar att förvaltningschefen är sjuk och att Jennie Lehtipalo 
är tillförordnad förvaltningschef för samhällsbyggnad sex månader. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har lämnat in en VINNOVA-ansökan för 
utvecklingsfrågor i samverkan med RISE och 2 andra kommuner, bland annat 
Leksand. En av utvecklingsfrågorna gäller användande av AI vid tillgänglig-
hetsanpassning av webbaserat material. Det är ännu inte klart om ansökan blir 
beviljad.  
 
Planerat för ett nytt vattenverk 2029-2030.  
 
Uddmansgatan - Vid en nyligen genomförd workshop bjöds företagare in för att 
bidra till en första behovsanalys inför gatans planerade ombyggnation. Planen är 
att arbetet med ombyggnation av Uddmansgatan kan påbörjas någon gång 
mellan 2027-2030. Marie uppmanar rådet att komma med synpunkter redan nu.  
 
Barn- och utbildningsnämnden  
Ingen närvarande 
 
Socialnämnden 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande berättar att kommunfullmäktige har gett alla 
nämnder ett sparförslag på 1 %. För socialtjänstens del innebär det 10,5 miljoner. 
I socialtjänsten har vi ett stort underskott i årsprognosen på 56 miljoner.  
 
Socialnämnden har fått kritik från revisorerna att de gör för lite för att få en budget 
i balans.  
 
Individ- och familjeomsorgen (IFO) har fått rejält ökade kostnader som visar 
-25,5 miljoner på årsbasis.   
 
Kön för gruppbostad har minskat ganska kraftigt, kan eventuellt stänga en. 
På samvaron kan vi spara lite genom förändrad verksamhetsinriktning.  
 
Det är ca 25-45 personer som står i kö till särskilt boende. 
 
Piteå kommun har betydligt fler särskilda boendeplatser för äldre än hos jämförbara 
kommuner och riket. Vi har också färre hemtjänstinsatser och lägre medelålder på 
inflyttning. 
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KTR § 22, forts 
Förenings- och förvaltningsstunden 
Har en svår bemanningssituation. 
 
Tänkt höja OB helger med 20 %.  
 
Äskat att få höja föreningsbidraget. 
 
Äskat pengar till en kommunikatör och en teknikutvecklingstjänst inom omsorgen. 
 
I maj kommer man att titta över insatskatalogen över biståndsbedömningar och göra 
vissa justeringar och förändring kring dessa frågor.  
 
Kommunstyrelsen 
Louise Mörk, KS berättar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
anta ”Fördjupad översiktsplan Öjebyn”. Riktlinjer för uteserveringar. 
 
Fastighets- och servicenämnden 
Ingrid Nilsson, FSN berättar att Jan Ställ berättade på förra sammanträdet med fas-
tighets- och servicenämnden att följande byggnader ska säljas:  
• Helgenäs i Norrfjärden 
• Daghemmet i Lillpite 
• Turistcentrum i Jävre 
• Munkberga 
• Fastighet i Långträsk 
 
Helena Lundberg rapporterade från strejkvarslet som drabbade måltider. Kostade 
under en halv miljon. Blev en övning som räckte en dag. Man har betalat 50 kr/per 
medhavd matlåda för skolelever. Äldreomsorgen prioriterades. 
 
Skogsgården har kostat 159 miljoner, varav man erhållit bidrag på 15 miljoner. 
 
Kultur- och fritidsnämnden 
Elisabeth Lindberg berättar att Hitta Ut Piteå sätts i sjön till veckan. Hitta Ut är en 
gratis aktivitet där man med hjälp av karta på papper eller med nedladdad app ska 
finna checkpoints. Det finns checkpoints i fyra olika svårighetsnivåer och de är pla-
cerade i stadsmiljö, parker, bostadsområden och tätortsnära skogar. 
 
Budget 
Äskat att få bygga en toalett på Norrstrand, en rostfri, kostar ca 1 miljon kronor. Man 
tar sig inte ner med rullstol till badet på Norrstrand. 
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KTR § 22, forts 
Förenings- och förvaltningsstunden 
Föreningsbidrag, äskat 15 % lokalt aktivitetsstöd, egna byggnader om man vill rusta, 
det handlar om 3 miljoner kronor. Kontaktperson: Anders Johansson. 
 
Får man pengar till arenan så kommer den att tillgänglighetsanpassas. 
 
Thomas Hedlund, Piteå älvdal Neuro undrar vad som händer med gräsmattorna när 
det byts ut? Elisabeth svarar att det finns en utbytestur. I år är det Norrfjärden som 
får de utbytta gräsmattorna. 
 
______ 
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KTR § 23 
Övriga frågor 
Skyltning av handikapptoaletter på hela stadshuset 
Sätta toalettförhöjningar på toalettstolar. Anmäl till fastighetskontoret. 
 
______ 
 
 
KTR § 24 
Nästa möte 
Kommunala tillgänglighetsrådets arbetsutskott blir tisdag den 13 augusti 2024, 
klockan 13:00 i Lena Enqvists arbetsrum, våning 3, Flygel D, Stadshuset. 
Gå in vid huvudentrén så hämtar jag er där. Det går också bra att delta via Teams.  
OBS! Ingen kallelse skickas ut för arbetsutskottet. 
 
Kommunala tillgänglighetsrådet blir torsdag den 29 augusti 2024, klockan 08:30 i 
Vargön, före detta Ovalen, våning 2, Flygel A. Ingång stora huvudentrén vid 
Stadshuset. 
 
______ 

 
KTR § 25 
Avslutning 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande avslutar dagens möte och önskar alla en trevlig 
sommar.  
 
______  
 
 
 


	KTR § 14
	Mötet öppnas

	______   KTR § 15
	Fastställer dagordning
	KTR § 16
	Val av justerare
	KTR § 18
	Vad är på gång i kommunen? Punkten uteblev.
	KTR § 19
	Frågor från Piteå Funktionsrätt Centrum Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar Elice Ökvist, avd chef, utb förvaltningen, välkommen.  Evakuering vid brand i grundskolor
	Avvikelser som lämnas in angående färdtjänsten * Vad händer med avvikelser som lämnas in? Svar: Det finns särskild personal på länstrafikens beställningscentral som bland annat hanterar avvikelserna som kommer in.  * Vem får dem? Svar: Denne kontakta...
	* Uppföljning? Svar: Om det är någon särskild avvikelse som behöver diskuteras mer om så tas det upp på våra avstämnings/uppföljningsmöten som vi har tillsammans med Regionala kollektivtrafikmyndigheten i Norrbotten, RKM och Länstrafiken.
	______
	Samvaron * Hur blir det med uthyrning av Samvaron till äldre och funktionsnedsatta? Svar: Helena Magnusson, avd chef för ord boende säger att de jobbar med frågan om vilka lokaler/rum, vilken tid och till vilken kostnad, men inget är klart i dagsläget...
	KTR § 20
	Tillgänglighet Maria Eriksdotter, Piteå älvdal Neuro säger att handikapplatserna utanför biblioteket blir ofta blockerade eftersom det kan stå stora lastbilar i vägen som lastar av varor.  Sven-Gösta Pettersson, ordförande uppmanar att anmäla det till...
	KTR § 21
	Skrivtolkar medverkar och informerar
	KTR § 21, forts
	Skrivtolkar medverkar och informerar
	KTR § 22
	Förenings- och förvaltningsstunden Samhällsbyggnadsnämnden
	KTR § 22, forts
	KTR § 23

